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Virágok birodalma
Idén is sok turista választotta úti céljának Sopront. Az általunk megkérdezett hotelek vezetői azt mondták, hogy több belföldi vendég érkezett városunkba, a jövő évi foglalások 
pedig további bizakodásra adnak okot. A belváros – például a megújult Várkerület és a Tűztorony – töretlenül népszerű. FOTÓILLUSZTRÁCIÓ: SOPRONI TÉMA-ARCHÍVUM

Rekordot dönthet 2023

Folytatódnak az útfelújítások

Meglátni a kiutat

Szeptember 29-én ün-
nepli búcsúját a Szent 
Mihály-templom, Sop-
ron legrégebbi plébánia-
temploma, amelynek vé-
dőszentje egyben a város 
oltalmazója is. A búcsúi 
hétvégén gyémántmisét 
mutat be Kozma Imre, a 
Máltai Szeretetszolgálat 
alapítója és elnöke, de 
tartanak agapét és tán-
cos bemutatót is. 
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Nincs megállás, folytatódnak városunkban az útjavítások, a parkolófelújítások. 
A kivitelezők a közlekedők türelmét kérik.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN

Sorozatunkban a város legjelentősebb cégeit mutatjuk be, 
ezúttal a Pannónia Dekor Kft.-t. A cég telephelyén két és fél 
évtizede készülnek a karácsonyfagömbök.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN

Szent Mihály 
arkangyal 
ünnepén
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Sporttal emlékeztek

Az idei évben is megrendezte a Széchenyi István atlétikai emlék
versenyt városunk patinás gimnáziuma, amely a legnagyobb  magyar 
nevét viseli.  FOTÓ: NÉMETH PÉTER

Kecskés Katalinék másodikak lettek a Virágos Sopronért versenyen.  
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KÖVES 
ANDREA

Vannak 
köztük 
tősgyöke

resek, vidéki erede
tűek és külföldi tulaj
donúak – ami közös 
bennük, hogy változa
tos tevékenységüket 
Sopronban végzik. So
rozatunkban a város 
legjelentősebb cégeit 
mutatjuk be, ezúttal a 
Pannónia Dekor Kft.t.
A karácsonyi ünnepeket ma 
már el sem tudnánk képzel-
ni a fenyőfát díszítő csillogó 
gömbök nélkül. Sopron kül-
területén működik a nem-
zetközileg is ismert és elis-
mert Pannónia Dekor Kft., 
ahol már két és fél évtizede 
készülnek a szemet gyönyör-
ködtető csodák. A gyár törté-
netébe Wratschko Zsófia ava-
tott be, aki a férjével, Norbert 
Wratschkóval együtt irányítja 
az üzemet.

EMELIK A KARÁCSONY 
FÉNYÉT
– Férjem nagypapája, Jozef 
Wratschko akkor alapította 
meg Grazban a céget, amikor 
hazatért a második világhá-
borús fogságából, saját ma-
ga sem gondolta volna, hogy 
milyen virágzó üzletet hagy 

maga után – mesélte Zsófia. 
– A családi vállalkozás 1947-
es alapítása óta már a harma-
dik generáció dolgozik azon, 
hogy kézzel készített, csoda-
szép üvegdíszekkel emeljük 
a karácsony fényét. 1997-ben 
költözött cégünk Sopronba, 
ahol igazi otthonra találtunk.

Sajnálatos módon május-
ban tűzvész pusztított az 
üzem területén, a csarnok tel-
jesen leégett a berendezések-
kel együtt.

Ilyen helyzetben nem 
könnyű talpra állni, ám a 
Wratschko család már a tűz-
eset estéjén tudta: újraépíti 

a gyárat, nem adja fel a csa-
ládi tradíciókat, folytatja a 
munkát. 

VILÁGSZÍNVONALÚ 
BERENDEZÉSEK 
– Azt már rögtön láttuk, hogy 
a tragédiából is meg kell ta-
lálni a kivezető utat, ezáltal 
tudtunk szép példát mutatni 
férjemmel együtt az öt gyer-
meküknek kitartásból, ab-
ból, hogy semmit sem sza-
bad feladni a legnehezebb 
helyzetben sem – folytatta 
Wratschko Zsófia. – Eleve vi-
lágszínvonalú, modern tech-
nológiával dolgoztunk, ám 

miután most új gépeket kel-
lett vásárolnunk, még mo-
der nebb berendezéseket 
szereztünk és szerzünk be. 
Nemsokára megérkezik az 
utolsó gyártóegység is, októ-
berben már az új csarnok te-
rületén szeretnénk folytatni a 
termelést, amelynek jelenleg 
a karácsonyfagömböket be-
mutató üzlet ad otthont. Most 
még kicsit szűken vagyunk, 
de szerencsére nagyon össze-
tartó a csapatunk, ezt a nehe-
zebb időszakot is sikerült szé-
pen átvészelni. Mindebben 
nagyon sokat segített minket 
az amerikai partnerünk pél-

dát mutatva emberségből, re-
ményt adva a folytatáshoz.

ÚJ UTAK ÉS TRADÍCIÓK
A gömbök iránt világszerte 
nagy a kereslet, így 95 szá-
zalékuk Amerikába jut el, 
de számos európai ország-
ból is érkeznek megrendelé-
sek. Évente egymillió termé-
ket gyártanak, jelenleg 18-an 
dolgoznak a cégnél, a tulaj-
donosok büszkék arra, hogy 
a tűzeset ellenére valameny-
nyi dolgozójukat meg tudták 
tartani. Mint Zsófia mesélte, 
a gömbök egész évben adnak 
feladatot, a decemberi élénk 

időszak után a január és a feb-
ruár az újabb és újabb minták 
tervezésével telik. A folyama-
tos megújulás, új utak kere-
sése mellett a tradíciók meg-
őrzése is nagyon fontos a cég 
számára. A klassszikus göm-
bök mintáit még a nagyma-
ma rajzolta egykoron, de az 
idei évben is rengeteg újdon-
sággal készülnek.

Már felnövekvőben van-
nak a negyedik generáció tag-
jai, minden remény megvan 
arra, hogy a jövőben majd 
ők folytatják a családi vállal-
kozást, ezáltal írva tovább a 
Wratschko család krónikáját. 

Panoráma

MADARÁSZ RÉKA

Október 1jét az ENSZ 
1991ben nyilvánítot
ta az idősek világnapjá
vá. Ezen a napon igyek
szünk tiszteletünket 
és megbecsülésünket 
kifejezni az időseknek 
mindazért, amit nekik 
köszönhetünk.

Mi lehetne méltóbb elisme-
rése mindannak, amit idős 
embertársaink életük során 
a társadalomért, így értünk 
is tettek, mint az, hogy olyan 
programokat biztosítunk szá-
mukra, amelyek mosolyt csal-
nak az arcukra, újból felidézik 
a régi szép időket? A Soproni 
Szociális Intézmény két idős 
klubjában tartalmasan tölthe-
tik a napjaikat a nyugdíjasok.

– Az idősek klubjaiban a 
munka alapvető célja a nyug-
díjasok nappali ellátása. Ezzel 
módot biztosítunk nekik a kö-
zösségi együttlétre, a pihenés-
re, változatos programokon 
vehetnek részt – tudtuk meg 
Fridrich Tímeától, az ellátás 
vezetőjétől. – A szolgáltatás 
lehetővé teszi, hogy az idősek 
minél hosszabb ideig marad-
hassanak otthonukban, és mi-
nél később legyen szükségük 

szakosított, bentlakásos elhe-
lyezésre. A hozzátartozóknak 
is nagy könnyebbséget jelent, 
hogy szeretteiket biztonság-
ban tudhatják addig, amíg 
dolgoznak. 

A klubokban rendszeresen 
szerveznek kézműves foglal-
kozásokat, szabadidős és kul-
turális programokat, megün-
neplik a jeles eseményeket, és 
igény szerint ebédet is kapnak 
az idősek. 

Straszner Márta öt éve jár 
a klubba. Hatalmas élmény 
számára, hogy a szülei halála 
után sem kell egyedül töltenie 
a napjait. Tartozhat valahova, 

egy olyan közösséghez, ahol 
számon tartják, ahol aggód-
nak érte, ha nem jön.

– A feleségem halála után 
néhány hónappal mentem 
be a Lila Akác idősek klubjá-
ba, ahol már első alkalommal 
is óriási szeretettel fogadtak. 
Úgy éreztem, itt végre ott-
hon vagyok – tette hozzá Ko-
csis Imre. – Egy családias kö-
zösséghez tartozhatom, ahol 

kölcsönösen megbecsüljük 
egymást, miközben tartal-
mas programok során ki is 
kapcsolódunk.

Aki úgy érzi, hogy saját 
maga vagy hozzátartozója, is-
merőse élethelyzetén az ellá-
tás segíteni tudna, keresse a 
Ciklámen és Lila Akác idősek 
klubjait! Az ellátást a Sopron-
ban élő nyugdíjasok vehetik 
igénybe. 

A Soproni Szociális Intézmény  két idős klubot működtet városunkban

Az időseket ünnepeljük

A Lila Akác idősek klubjában rendszeresen tartanak kézműves foglalkozásokat, szabadidős és 
kulturális programokat, megünneplik a jeles eseményeket. FOTÓ: FILEP ISTVÁN

Életveszélyben  
a „smombie-k” 
CZETIN ZOLTÁN

Évről évre ugrássze-
rűen nő azoknak a szá-
ma, akiket mobilozás 
közben gázolnak el az 
utakon. A szakembe-
rek szerint, ha a figye-
lem 10 százaléka elvész 
közlekedés közben, ak-
kor már veszélynek va-
gyunk kitéve.

Nézz fel, mielőtt átmész! Ha-
sonló feliratokkal Sopronban 
is találkozhatnak a gyalogo-
sok a kijelölt átkelőhelyeknél. 
Nem véletlenül. A tapasztala-
tok szerint egyre többen me-
rülnek el a mobiljukban, és 
úgy lépnek le az útra, hogy 
nem néznek körül. Két sokko-
ló adat: Indiában óránként 17-
en halnak meg az utakon mo-
bilozás miatt, Dél-Koreában 
pedig 1600 embert gázolnak 
el évente hasonló okból. 

– Döntsön helyesen, ne le-
gyen smombie! – kezdte Ba-
bella-Lukács Katalin rendőr 
őrnagy, a Soproni Rendőrka-
pitányság kiemelt bűnmeg-
előzési főelőadója. – A smom-

bie a smart-phone-zombie 
kifejezésből keletkezett, je-
lentése mobilzombi. A köz-
lekedésben részt vevők már 
akkor veszélynek vannak kité-
ve (akár gyalog, kerékpárral, 
rollerrel, autóval haladnak), 
ha figyelmüknek 10 százalé-
kát elvonja valami. Annak pe-
dig, aki éppen chatel, üzene-
tet ír vagy fogad, videót néz, 
vagy telefonál, a figyelme 
döntő része erre irányul. Te-
hát így a közlekedés nagyon 
kockázatos.

A Soproni Rendőrkapi-
tányság szakemberei felhív-
ják a  figyelmet a veszélyekre: 
az idei tanévben is preven-
ciós előadásokat tartanak 
az óvodákban, iskolákban, 
egyetemen. Ugyanakkor fon-
tos, hogy a szülők is tisztá-
ban legyenek a veszélyekkel: 
tanítsák meg a gyermekek-
nek a mobilozás szabályait, 
mondják el, hogy két bedu-
gott fülhallgatóval kockáza-
tos közlekedni! Fontos, hogy 
se a szemét, se a fülét ne fog-
lalja le semmilyen eszköz-
zel a közlekedő, mert így bal-
esetet okozhat, és veszélybe 
kerülhet.

RENDŐRSÉGI  sorozat

Pannónia Dekor Kft.:  Októberben már az új csarnokban folytatnák a termelést

Meglátni a kiutat a tragédiából

Jelenleg tizennyolcan dolgoznak a Pannónia Dekor Kft-nél. Wratschko Zsófia férjével, Norbert Wratschkóval együtt irányítja az üzemet.  FOTÓK: FILEP ISTVÁN

ÉLETET AZ ÉVEKNEK:  Megnyitották az Életet az éveknek Klub-
szövetség X. Országos Kulturális Fesztiválját hétfőn Sopronban. 
A négynapos eseményen számtalan kulturális programot kínálnak 
a szervezők. A megnyitón részt vett dr. Farkas Ciprián polgármester. 
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MUNKATÁRSUNKTÓL

Nincs megállás, folytatódnak városunkban az út
javítások, a parkolófelújítások. A kivitelezők a 
közlekedők türelmét kérik.

A városvezetés egyik kiemelt 
programja, hogy a lehetőségek 
szerint folytassa a város út-
hálózatának korszerűsítését. 
Ez a gyakorlatban egy véget 
nem érő feladat, ezért fontos, 

hogy a forrásokat ott használ-
ják fel, ahol az a legszüksége-
sebb. Különösen napjainkban, 
az ismert körülmények kö-
zött. A Soproni Témában már 
írtunk a tervezett őszi mun-

kálatokról (Fűkaszálás, útfel-
újítások, Soproni Téma, 2023. 
augusztus 30.). 

ÚJ ÚTBURKOLATOK
Napjainkra már ismert a to-
vábbi ütemezés is: a Zsilip 
utca elkészült, a szakembe-
rek pedig hozzáláttak az Ady 
Endre úton a Hajnal téri busz-
megálló és az óvoda közötti 
szakasz felújításához. A bán-
falvi városrészben megújul 

a Temető utca, és parkolókat 
alakítanak ki a temetőnél. Fel-
újítják az Anger réti sportpá-
lyánál lévő parkolót is. Új bur-
kolatot kap az Erdei malom 
köz a Brennbergi úttól a Ház-
hegyi erdő útig.

DECEMBER 31-IG VÉGEZNEK
Azért kezdődtek, illetve kez-
dődnek az útfelújítások eb-
ben az időszakban, mert a 
tényleges munkát megelőz-

te a közbeszerzési eljárás, 
amely hosszabb időszakot 
vesz igénybe. Illés Magdolná-
tól, a városüzemeltetési osz-
tály vezetőjétől megtudtuk, a 
munkálatokat legkésőbb de-
cember 31-ig kell befejeznie a 
kivitelezőnek.

A szakemberek azt kérik, 
hogy mindenki figyelje a köz-
lekedési jelzéseket, utasításo-
kat, és számoljon az esetleges 
hosszabb menetidővel.

A forrásokat ott használják fel,  ahol a legszükségesebb

Folytatódnak az útfelújítások

A Zsilip utcában már elkészült az útfelújítás, az Ady Endre úton a napokban kezdődött a munka – a tervek szerint idén végeznek a szakemberek. FOTÓK: FILEP ISTVÁN

Tudja, hol van a Thur
ner Mihály utca? Va
jon kiről nevezték el a 
Károlymagaslati utat? 
És ki volt István bíró? 
Sorozatunkban neve
zetes soproni utcákon 
kalandozunk.

Az Ágoston Ernő utca a város 
legújabb, kiépülőben lévő ut-
cái közé tartozik. Az Egeredi-
dombi lakóparkban, közel a 
Lövérekhez található, az Ege-
redi út nyomvonalának foly-
tatása a Harka felé vezető or-
szágutat keresztezve a GYSEV 
vasútvonal felé. Jelenleg még 
nincs burkolva, és csak a bal 
oldala épült be társas- és iker-
házakkal, de egy-két épület 
már áll a jobb oldalán is. 

Az 1857-es kataszteri tér-
képen a Pócsi-dűlő (Pot-
schiäcker) és a Krana wetäcker 
nevű dűlő határolta a terü-
letet. Az Egeredi út és a Har-
kai út az 1930-as években már 
részben lakott volt, de a köz-
vetlen környék csak fokoza-
tosan népesült be. A Harkai 
út – Kőszegi út nyomvonala 
korábban fontos kereskedel-
mi kapuja volt Sopronnak: a 
Harkai-fennsíknál vámház 
állt korábban, és itt érkezett 
Sopronba a Pozsony–Varasd 
állami út (korábban postaút), 
amely összekötötte Sopront a 
felsőpulyai járás községeivel. 

Korábban a környék mező-
gazdasági művelés alatt állt, a 
Soproni Állami Gazdaságnak 
voltak itt területei magántulaj-
donban lévő zárt kiskertekkel 
és szőlőkkel együtt. A közvet-
len közelben volt a város régi 
szemétlerakó helye is, ame-
lyet jó pár éve felszámoltak. 
A mai Lövér körút – Egeredi 

út – Keresztúri út torkolatá-
ban állt 1934-től 1944-ig az 
egykori vöröskeresztes üdü-
lő, amely bombatalálat miatt 
semmisült meg.

Az utca tetejéről szép ki-
látás nyílik a soproni erdőkre 
és a tévétoronyra. A szemben 
lévő Lövér kemping terüle-
tén tartották a közelmúltig a 

VOLT Fesztivált. Az utca alsó 
részéről a GYSEV-rakodópá-
lyaudvar, valamint az arany-
hegyi és a Pihenőkereszt la-
kóparkra nyílik kilátás az 
elkerülőút új szakaszával.

Az Ágoston Ernő utca tör-
ténetét ifjabb Nemes András, a 
Soproni Múzeum munkatársa 
mesélte el.

Sopronban járunk:  Az Ágoston Ernő utcából szép kilátás nyílik a soproni erdőkre

A neves rajztanár utcája

ÁGOSTON ERNŐ  festő, grafikus, rajztanár 1889. szeptember 8-án született Sopronban. A Széchenyi-
gimnáziumban Seemann Kálmán figyelt fel tehetségére. A Képzőművészeti Főiskolán Olgyai Viktor, 
Ferenczy Károly, Réti István és Edvi Illés Aladár voltak a mesterei. Kezdetben a Laehne-féle intézet-
ben tanított, de plakátokat, karikatúrákat is tervezett, ő festette a kópházi búcsújáró templom fres-
kóit. Impresszionista pasztellképei a legismertebbek. A Soproni Képzőművészeti Kör kiállításait szer-
vezte, 1947-től haláláig rajziskolát vezetett. Tanítványai között volt többek között Kutas László, Giczy 
János, Richly Zsolt, Hoffmann Henriette és Sulyok Gabriella. 1957-ben hunyt el Sopronban. Emléktáb-
lája – amelyet a közelmúltban elhunyt Kutas László tervezett – a Liszt-központ homlokzatán látható.

Az Ágoston Ernő utca az Egeredi út folytatása. Eddig főleg a bal oldala épült be. FOTÓK: FILEP ISTVÁN

KOSZORÚT HELYEZTEK EL GRÓF SZÉCHENYI ISTVÁN 
SZOBRÁNÁL a Perkovátz-Ház Baráti Körének és a Széche-
nyi Társaság Soproni Tagozatának tagjai. A gróf születésének 
232. évfordulója alkalmából szervezett eseményen részt vett 
dr. Farkas Ciprián polgármester. Perkovátz Tamás, a baráti kör 
elnöke beszédében felidézte Széchenyi hazaszeretettel kap-
csolatos gondolatait. A gróf emlékezetéről Brummer Krisztián 
(felvételünkön középen), a Széchenyi Társaság Soproni Tagoza-
tának vezetőségi tagja beszélt. FOTÓ: FILEP ISTVÁN

SZÉCHENYI EMLÉKEZETE

RÖVIDEN
Nikolics Károly
emléknap
Prof. dr. Nikolics Károly ha-
lálának 23. évfordulóján 
egykori tanítványai em-
léknapot szerveztek Sop-
ronban. A szeptember 16-i 
ünnepség a Fő téren, a Ni-
kolics-emléktábla koszorú-
zásával kezdődött. A meg-
emlékezést dr. Kárpátiné 
dr. Gangl Teréz tartotta, 
aki történeti áttekintést 
adott a Patikamúzeumról 
és a soproni patikákról. 
Ezután a Patikamúzeum-
ban dr. Kelemen István, a 
Soproni Múzeum történé-
sze bemutatta azokat a tár-
gyakat, amelyek a „Fogadj 
örökbe egy patikai műtár-
gyat” program keretében, 
gyógyszerészek felajánlá-
saiból újulhattak meg.

GYSEV SZÍV 
Alapítvány 
„Szívből adjuk, hisz mun-
katársunkról van szó” – ez-
zel a szlogennel alapítot-
ta meg a vasúttársaság a 
GYSEV SZÍV Alapítványt, 
amely szeptemberben 
kezdte el működését.

Az alapítvány célja, 
hogy a GYSEV és a GYSEV 
CARGO dolgozóinak és 
családtagjainak anyagi 
és szociális támogatást 
nyújtson a rászorultság 
időtartama alatt. Munká-
jukhoz támogatásokat vár-
nak – magánszemélyektől 
és cégektől egyaránt. 

Díj a stroke-osztálynak
Rangos szakmai elismerést kapott a stroke-esetek korszerű és ma-
gas színvonalú ellátásáért a Soproni Gyógyközpont. Az intézmény 
neurológia–stroke osztálya az Angels-díj arany fokozatát vette át 
a Magyar Stroke Társaság XVII. kongresszusán. Az Angels-díjat az 
Európai Stroke Társaság és az Angels nemzetközi szervezet ado-
mányozza a stroke-betegek ellátásában kiemelkedő eredménye-
ket elérő egészségügyi intézményeknek. Az elismerés odaítélését 
számos kritérium teljesüléséhez kötik. Magyarországon évente 
mintegy 22 ezer stroke-esethez riasztják a mentőket. A soproni 
kórház neurológia–stroke osztályán évente körülbelül 700–800 
stroke-beteget látnak el a szakemberek. 
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BERTHA 
ÁGNES

Szeptem
ber 29én 
ünnepli 

búcsúját a Szent Mi
hálytemplom, Sopron 
legrégebbi plébánia
temploma, amelynek 
védőszentje egyben a 
város oltalmazója is. 
A búcsúi hétvégén gyé
mántmisét mutat be 
Kozma Imre, a Máltai 
Szeretetszolgálat ala
pítója és elnöke.

A keresztény államokban 
Szent Mihály tisztelete nem-
csak az egyházi ünnepkör-
höz kötődik; szeptember 29-t 
a gazdasági év fordulójaként 
tartották számon az állattar-
tók, a Szent György-napkor 
legelőre terelt állatokat ilyen-
kor hajtották vissza. A kato-
likus egyház tanítása szerint 
Szent Mihály segíti át a ha-
lottak lelkét a földi küzdelem 
után az égi hazába, ezért is az 
egyik legnépszerűbb alakja a 
keresztényeknek.

SZENT MIHÁLY 
VÉDELMÉBEN
– Szent Mihály arkangyal ol-
talmát védőszentként kérni 
annyit jelent, mint az ősiség-
hez, a gyökerekhez, a magyar-
országi egyház kezdetéhez 
visszanyúlni – hangsúlyoz-
ta Horváth Imre prépost, vá-
rosplébános. – Hazánkban a 
kereszténység elindulásakor 
számos bazilika, nagytemp-
lom épült Szent Mihály védel-
mében. Sopronban, a Szent 
Mihály-dombon, magaslati 
helyen már Szent István ko-
rában is állhatott szentély 
és mellette temető, az előbbi 

helyére épülhetett a 14. szá-
zadban a mai templom. 

Csaknem napra ponto-
san három éve, 2020. október 
1-jén szentelték újra a felújí-
tott Szent Mihály-templomot, 
amely azóta nemcsak a sopro-
niakat, de az ország minden 
részéből vonzza a látogatókat. 

TÖBB ESKÜVŐ ÉS 
KERESZTELŐ 
– Nagy ajándék nekünk a 
megszépült, felújított temp-
lom, egyre több f iatal ké-
ri, hogy itt esküdhessen, 
és egyre több gyermeket is 

keresztelünk – hangsúlyozta 
Horváth Imre. 

SOPRON ÜNNEPE 
Hétvégén nemcsak a templom, 
de a város ünnepére is várják a 
soproniakat. Pénteken, Szent 
Mihály arkangyal ünnepén 
18 órakor kezdődik a szent-
mise, a főcelebráns dr. Veres 
András megyéspüspök lesz, 
19 órától szentségimádás és 
Szent Mihály rózsafüzér kez-
dődik. Szombaton 11 órától 
szintén a templomban Gál 
Péter tart előadást Az okkul-
tizmus és az ezotéria divatja 

címmel. Vasárnap 10 órakor 
ünnepi szentmisét mutat be a 
gyémántmisés irgalmasrendi 
szerzetes, Kozma Imre, a Ma-
gyar Máltai Szeretetszolgá-
lat alapítója és elnöke. A mise 
végén a nemrégiben elhunyt 
Krisch Imre, a Szent Mihály 
Alapítvány kuratóriumának 
elnöke a Szent Mihály érdem-
rend posztumusz díjában ré-
szesül (az elismerést özvegye 
veszi át). A szentmisét köve-
tően agapé, táncos bemutatók 
és az Európai Borlovagrend 
tagjai által kínált bor is várja 
a soproniakat. 

„Nagy ajándék nekünk  a megszépült, felújított templom”

Szent Mihály ünnepén

Csaknem három éve, 2020. október 1-jén szentelték újra a felújított Szent Mihály-templomot, 
amely azóta az ország minden részéből vonzza a látogatókat. FOTÓ: FILEP ISTVÁN

EZ LESZ…  – programajánló

A városi programokról további információk: 

soproniprogramok.hu

Erzsébet királyné domborműve a kórházkertben
ERZSÉBET MAGYAR KIRÁLYNÉT,  I. Ferenc József feleségét 
mindig is nagy tisztelet és szeretet övezte Magyarországon, ami-
ben fontos szerepet játszott az is, hogy egész életét áthatotta a 
magyar kultúra iránti tisztelet. „Mióta az isteni gondviselés szere-
tett felséges férjem által Magyarországhoz éppoly gyöngéd, mint 
elválhatatlan kötelékkel fűzött, ennek jóvolta mindenkor élénk 
részvétem tárgya volt” – mondta hibátlan magyarsággal az ország-
gyűlési küldöttség előtt a Hofburgban. Egyik tanára volt Falk Mik-
sa politikus és újságíró (aki a városi legenda szerint Columbo had-
nagy, azaz a neves színész, Peter Falk egyik felmenője volt), aki a 
magyar nyelv szépségei mellett az irodalomról, a magyar történe-
lemről és az aktuális politikai helyzetről is beszélt a királynénak. 

Tragédiák sora sújtotta Erzsébet királynét, a legfájdalmasabb 
számára az volt, amikor 1889-ben elvesztette egyetlen fiát, Rudolf 
trónörököst. Szinte napra pontosan 125 éve, 1898. szeptember 10-
én az ő élete is tragikusan ért véget: egy Habsburg-ellenes olasz 
anarchista, Luigi Lucheni élesre fent reszelővel szíven szúrta a ki-
rálynét, akinek életét nem tudták megmenteni.

Sopronban már életében, 1875-ben utcát neveztek el róla, halá-
la évében hazánk egyik legnagyobb közparkjának, az egykori sop-
roni Neuhofnak is ő lett névadója, majd az 1919-ben átadott sop-
roni közkórház is az ő nevét vette föl. A kórház 1992–2002-ig tartó 
rekonstrukciója során az épületeket körülvevő kert is megújult, ek-
kor került Takács Erzsébet Munkácsy-díjas szobrászművész (1928–
1999) domborműves alkotása is a mai helyére, a főépület felé ve-
zető út mellé.
Fotó és szöveg: Pluzsik Tamás

LÁTTA MÁR?  – soproni épületek, szobrok, műemlékek

A derű, humor, vicc, nevetés és 
nevettetés pszichológiája
Szeptember 27., szerda 15 óra, Pedagógusok Soproni 
Művelődési Háza
Prof. dr. Bagdy Emőke előadása

Crescendo bérlet – Chopin világa
Szeptember 27. 18 óra, Lisztközpont 

Rómeó és Júlia
Szeptember 28., csütörtök 17 óra, Petőfi Színház 
A világirodalom legcsodálatosabb szerelmi története
További időpontok: október 3. 17 óra,  
október 5. 19 óra, október 6. 19 óra, október 7. 19 óra, 
október 8. 15 és 19 óra 

Sopron kincseinek nyomában
Szeptember 28. 17 óra, Felhőtáncoló Kreatív Műhely
Művészeti foglalkozás 12–17 éveseknek

Herr József kiállítása 
Szeptember 29., péntek 18 óra, Torony Galéria

Vágtázó Halottkémek – vendég: VAD
Szeptember 29. 19 óra, Hangár Music Garden

HATalmás népmese nap
Szeptember 30., szombat 10 óra, botanikus kert
Alma zenekar, almáspite verseny, alma mater, Retro Sopron, 
ládavasút, gólyalábasok, faóriások és HATalmás mesék

Misztikus Sopron – ingyenes séta
Szeptember 30. 11 óra, Tourinform iroda 

Pitypang és Lili Sopronban
Szeptember 30. 11 óra, Elit mozi 
Zenés bábelőadás Pásztohy Panka mesekönyvei alapján.

XIII. SopRock Tehetségkutató
Szeptember 30. 14 óra, Hangár Music Garden
Nevezés: szeptember 27. (23:59), soprock2023@gmail.com

Múzeumok őszi fesztiválja – 
mesedélután a Macskakőben
Szeptember 30. 15 óra, Macskakő Gyermekmúzeum

„Maradunk tisztelettel”
Szeptember 30. 19 óra, Búgócsiga Akusztik Garden
Elvis Presley emlékkoncert

Ünnepi hangverseny 
Október 2., hétfő 17 óra, Ligneum rendezvényház 
A Hunyadi János Evangélikus Óvoda, Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Iskola zene világnapi hangversenye. 
Fellép Barcza Beáta zongoraművész, közreműködik Hetyeiné 
Lugosi Johanna és Jacsó Erika (fuvola).

A zene világnapja
Október 2. 19 óra, Lisztközpont 
A bécsi klasszika mestereinek remekműveivel köszönti 
a zene világnapját a Liszt-bérlet nyitókoncertjén a Győri 
Filharmonikus Zenekar. A koncert karmestere Rajna Martin. 

Országos könyvtári napok 
Október 3–8., Széchenyi István Városi Könyvtár

A humor és a néprajz 
Október 4., szerda 15 óra, Pedagógusok Soproni 
Művelődési Háza 
Előadó dr. Lanczendorfer Zsuzsanna néprajzkutató

Ferencnapi irodalmi est
Október 4. 18 óra, Várkerület Galéria

No para! – Dumaszínház
Október 4. 19 óra, Lisztközpont 
Musimbe Dávid Dennis önálló estje, műsorvezető: 
Lovász László.

Városom Sopron
Grászliné Kiss Margit bemutatkozó tárlata 
szeptember 29ig (hétfőtől péntekig 15–17 óra 
között) látható a Várkerület Galériában.

Steampunk és egyéb porfogók
Gecsényi Gábor kiállítása október 7ig látható a 
Búgócsiga Akusztik Gardenben. 

XXIV. Országos Érembiennále
A tárlat október 29ig tekinthető meg, kedd–
péntek 12–16 óráig, szombat–vasárnap 10–18 óráig a 
Festőteremben.
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A nyári hónapokban  24.782-en látogatták meg a Tűztornyot, a város legnépszerűbb turisztikai célpontját. A visszajelzések alapján 
Sopront a gazdag történelmi múlt, a belváros és a klimatikus viszonyok miatt kedvelik leginkább az ide látogatók. FOTÓK: FILEP ISTVÁN

„Az elmúlás rosszkedvű-
vé, szomorúvá tesz mind-
annyiunkat, de ilyenkor 
ér(het) bennünket a fel-
ismerés, hogy többet kell 
tennünk az élőkért...”

JEGYZET

Emberek és sorsok
HORVÁTH FERENC   
főszerkesztő

Bizonyára a sors akarta így, hogy szeptember 
első felében három kiváló, Sopronért, a soproni 
emberekért tenni akaró és tudó barátunkat ve-
szítettük el. Megemlékeztünk róluk a múlt heti 
Soproni Témában is. Három különböző ember, 
három különböző életút, akiket egy bizonyos 

szinten a művészet, 
de elsősorban a vá-
ros szeretete kap-
csolt össze.

Kutas László szob-
rászművészt fél szí-
ve Sopronhoz kötöt-
te. Hogy szerette-e 
városunkat? Aki ké-

telkedik esetleg, az idézze fel a nekünk készí-
tett több mint ötven alkotását! Nem volt, és 
gyanítom, sokáig nem is lesz olyan nemzetkö-
zi rangú művész, aki ennyire elkötelezett volt 
a hűség városa iránt. A tavasszal átvett Kos-
suth-díjával, ha kimondatlanul is, de talán ezt 
is elismerték.

Fejér Zoltán jellegzetes alakja volt a sopro-
ni piktúrának. Több mint hatvan éve került vá-
rosunkba, amelynek inspiráló hatása érezhe-
tő volt alkotásain is. Ugyanakkor hű maradt a 
Rábaközről kialakított képi világához is. Mond-
ják, nehéz ember volt. Lehet, de akik közelebb-
ről ismerték, tudják, hogy jóindulatú és nyi-
tott művész.

Szigethi Sanyi is elment. Alkotó embert volt. 
Igaz, nem szobrászművész vagy kiváló festő, de 
szerette és értette a szépet. Rendszeresen részt 
vett a Virágos Sopronért versenyen. S ki tagad-
ná, hogy egy kert szemet gyönyörködtető meg-
alkotása művészet, akár a legmagasabb fokon? 
De tett ő mást is, például a bányászmúzeum lét-
rehozásával.

Három különböző ember, három különböző 
és sokra értékelt életút…

Amikor valaki elmegy, sokszor felvillan ben-
nem a gondolat, hogy megtettünk-e mindent 
értük, megbecsültük-e őket érdemeik szerint. 
Visszaadtunk-e nekik valamit abból, amit ők 
adtak nekünk? Érezték-e mindennapi szerete-
tünket, vagy csak a díjátadókon tapsoltunk ne-
kik? Kérdések, amelyekre nincs és nem is lehet 
egzakt válasz.

Az elmúlás rosszkedvűvé, szomorúvá tesz 
mindannyiunkat, de ilyenkor ér(het) bennünket 
a felismerés, hogy többet kell tennünk az élő-
kért, hogy jobban kell figyelni rájuk, hogy érez-
zék, fontosak nekünk, legyenek azok a család-
tagjaink vagy szűkebb és tágabb közösségünk 
tagjai, mert utólag önmagunknak is csak ma-
gyarázkodhatunk, kifogásokat kereshetünk, el-
hessegetve az önvád maró érzését. 

• Általános segélyhívó  112

• Mentők      104

• Orvosi ügyelet 1830

• Soproni Gyógyközpont     
központi szám  514-200 
előjegyzés  514-205, 514-206

• Soproni Katasztrófavédel
mi Kirendeltség (Tűzoltó
ság, Polgári Védelem) 
 105, 510-672,  510-617

• Rendőrség      107, 311-234

• Előfizetői tudakozó  11818

• Belföldi tudakozó  11800

• Polgármesteri hivatal      
 06-80/204-322, 515-100

• Soproni Polgárőr 
Egyesület      06-30/385-5732

• Sopron Holding    514-600 

• Közútkezelés  515-123

• Gyermekjóléti szolgálat      
 524-361

• Soproni Szociális 
Intézmény      506-400

• Támogató szolgálat     
 06-20/395-9040

• Családsegítő szolgálat 
   524-361

• Családok Átmeneti 
Otthona      524-362

• Pártfogó felügyelet      
 508-126, 508-395, 508-392

• Telefonos lelki  
első  segélyszolgálat     
 116-123

• Drog stop      06-80/505-678

• Magyar Autóklub      188

• Áramszolgáltató      
 06-80/533-533

• Vízszolgáltató       519-100

• Gázszolgáltató      
 06-80/440-141

• MÁV      06-1/3 49 49 49

• GYSEV      577-212

• Kisalföld Volán      313-130

KÖZÉRDEKŰ SZÁMOK

RÓTH HENRIK:  A legkedve-
sebb hely számomra tovább-
ra is a Balaton. A sok gyerek-
kori emlék miatt is odahúz a 
szívem a tóhoz. A déli és az 
északi partot is nagyon sze-
retem, ha kedvenc városokat 
kell mondanom, akkor Siófok 
és Balatonfüred jut eszembe.

MARÓTI LÁSZLÓNÉ:  Sze-
ged, Miskolc és Eger mind gyö-
nyörű város, de Eger tetszett a 
legjobban. Van egy egyedi 
hangulata, ami teljesen ma-
gával ragadott. Az egri vár, a 
Szépasszonyvölgy és a Dobó 
tér mind gyönyörű helyek. Ér-
demes egyszer felkeresni őket. 

VARGA JUDIT:  Még sosem 
jártam Egerben. Nagyon szí-
vesen meglátogatnám a helyi 
látványosságokat, és a Szép-
asszonyvölgyben is kirán-
dulnék egy nagyot. Az egyik 
kedvenc borfajtám az egri bi-
kavér, szívesen megkóstol-
nám egy helyi termelőét.

PÁLOVICS LAJOS:  Az egyik 
kedvenc úti célom Fertőd, 
mondhatni, visszajáró ven-
dég vagyok a városban. Az Es-
terházy-kastély mindig rabul 
ejt, olyan látnivalókkal szol-
gál, amiket máshol az ország-
ban nem találhatunk meg, ér-
demes többször megnézni.

Milyen belföldi úti célt választana a legszívesebben? 
MEGKÉRDEZTÜK  olvasóinkat

SZILÁGYI ANDREA

Idén is sok turista választotta pihenése helyszí
néül Sopront. Az általunk megkérdezett hotelek 
vezetői azt mondták, hogy több belföldi vendég 
érkezett városunkba, a jövő évi foglalások pedig 
további bizakodásra adnak okot.

– Az előző évekhez képest az 
idei első nyolc hónapban nőtt 
a foglalások száma szállo-
dánkban. Ez megközelítőleg 
23 ezer vendégéjszakát jelent, 
ami 12 százalékos növekedés 
2022 ezen időszakához viszo-
nyítva – tájékoztatta lapunkat 
Szarjas Tímea, a Hotel Sopron 
vezetője. – Vendégeink közel 
30 százaléka volt külföldi, így 
kijelenthető, hogy Sopron 
népszerű úti cél a belföldi 
turisták körében. Jelenleg 
egy, maximum két hónapra lá-
tunk előre, de nagyon bízunk 
benne, hogy a növekedés nem 
áll le. Persze annak is örü-
lünk, ha szinten marad. 

Hosszú idő után a Fagus 
Hotel 2022 augusztusától újra 
látogatható. A nyitást nagy 
érdeklődés övezte, ami a ho-
tel tavaly nyári foglalási ada-
tain is meglátszott. – A lendü-
let idén is tart, összességében 
tudtuk hozni a tervezett szá-
mainkat a 2023-as év eddig el-

telt időszakában. A vendégek 
leginkább Magyarországról 
érkeztek, de egyre több külföl-
di választ minket a szomszé-
dos országokból is – válaszolta 
Vigh-Guttmann Barbara, a Fa-
gus Hotel sales- és marketing-
osztályának vezetője. 

Tölli Bálint pozitívan látja 
az elkövetkezendő időszakot: 
– Újranyitásunk, 2023 áprili-
sa óta közel 30.000 vendégéj-
szaka-foglalásunk volt, szil-
veszterre pedig már telt 
házunk van – mondta a Ho-
tel Lövér Sopron szálloda-
igazgatója. – Örömmel látjuk 
az emelkedő 2024-es előfogla-
lási tendenciákat is. Meggyő-
ződésem szerint tovább tart 
a soproni és a hazai turizmus 
fellendülése.

A soproni Tourinform pon-
tos statisztikát vezet arról, 
hogy mennyien keresik fel 
irodájukat. Felméréseik sze-
rint idén júniusban a tavalyi 
év azonos hónapjához képest 

jelentős visszaesés mutatko-
zott, amit valószínűleg a VOLT 
Fesztivál hiánya idézett elő. 
– Áprilisban azonban nőtt a 
látogatottságunk az előző év 
ugyanazon hónapjával ösz-
szehasonlítva. A Sopron-
Fest hatására több turis-
ta érkezett városunkba 
– osztotta meg szerkesztő-

ségünkkel  Kovács-Gazdag Ni-
koletta, a soproni Tourinform 
ügyvezetője. – A vendégéjsza-

ka-forgalom az év első felé-
ben felülmúlta a 2022 ha-
sonló időszakában mért 
értéket. Az előfoglalá-
sok alapján biztatónak 
ígérkezik a folytatás az 
év hátralévő részére is.

A Tűztorony népszerűsége  idén is töretlen

Rekordot dönthet 2023
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Kecskés Katalin kertjében tavaly 
márciusban még markológéppel ás
ták ki a talaj felső 60 centiméterét 
képező agyagréteget. Az eltelt más

fél évben férjével közösen szívvellélekkel tele
pítették és gondozták a területet, aminek meg is 
lett az eredménye…

Idén is népszerű volt a Virágos 
Sopronért környezetszépítő 
verseny, az eredményekről 
lapunkban is beszámoltunk 
(Virágruhában Sopron, Sop-
roni Téma, 2023. szeptember 
20.). Kecskés Katalinék csalá-
di házak kategóriában érték 
el a második helyezést. (Ezút-
tal az első Mogyorósi Rita lett, 
akit már többször bemutat-
tunk a Soproni Témában, il-
letve Halaszthatatlan őszi te-
endők című írásunkban most 
is szerepel.)

– Idén vettem részt elő-
ször a megmérettetésen, a 
férjem tudta nélkül adtam 
be a jelentkezésemet – me-
sélte nevetve Katalin. – Nem 
gondoltam volna, hogy sike-
rül megcsípni a 2. helyet. Erős 
volt a mezőny, így hatalmas 
megtiszteltetés ez számom-
ra. Másfél éve kezdtük el be-
telepíteni a kertet, az esélyte-
lenek nyugalmával neveztem. 

Katalin és férje két éve köl-
tözött be a mostani házukba, 

az udvar rendbetétele azon-
ban nem várt akadályokat 
gördített eléjük: agyaggal volt 
feltöltve a teljes terület. Mar-
kológéppel kellett kiforgat-
ni az udvar talajának felső 60 
centiméterét, hogy visszapó-
tolhassák azt virágfölddel. 
Ezután kezdődhetett csak el 
a beültetés. – Helyi terme-
lőktől is vásároltunk pa-
lántákat, de sokan adtak 
hagymákat a saját kert-
jükből – folytatta Katalin. 
– Kutyasétáltatás közben töb-
ben is kérdezték, hogy mi-
lyen virágokat ültettünk el 
eddig. Ezek után sokszor elő-
fordult, hogy délután lógott a 
kerítésen egy zacskó tele haj-
tásokkal. A levenduláinkra 
különösen büszkék vagyunk, 
a Pannonhalmi Főapátságból 
származnak. 

Kertjüket több mint 300 
féle virág színesíti. Ezek kö-
zött megtalálhatóak a kála, az 
írisz és a sásliliom különböző 
fajtái, illetve tulipánból és 

nárciszból közel 750 tővel 
büszkélkedhetnek. 

Katalinék a kertépítés so-
rán a modernitást is előtérbe 
helyezték. – A férjem épület-
automatizálással foglalkozik, 
ezért nekünk nemcsak a ház, 
hanem a kert is „okos”. Talaj-
szenzorok monitorozzák a 
föld összetételét, így pontosan 
követhető, hogy mi az, amiből 
éppen hiány van – ismertette a 

kerttulajdonos. – Az öntöző is 
erre a rendszerre van rácsat-
lakoztatva, így sosem használ 
vizet feleslegesen. Nem na-
gyon szeretünk mestersé-
ges anyagokat használni, 
inkább mulcsozunk, így 
próbáljuk javítani a talaj 
minőségét.

Katalin elmondása szerint 
kertjük sosem lesz kész, min-
dig lesz mit rajta szépíteni. 

Már az új célt is kitűzték ma-
guk elé. – A kert végében lévő 
padnál futtatjuk be a kerítést 
rózsával. Tavasszal ültet-
tük el őket, valamelyik már 

virágzott idén. Az idősek sze-
retnek időzni azon a padon 
egy hosszú séta után és vala-
miért mindig fordítva ülnek 
rajta… – zárta Katalin.

Kecskés Katalin:  Az esélytelenek nyugalmával neveztem a környezetszépítő versenyre

A virágok birodalmát építik

KÁRTEVŐK ELLEN:  A kerttulajdonos elmondása szerint több-
fajta madár – köztük védett is – fészkelte be magát a család udva-
rába. Tavaly egy erdei barna varangy is náluk lelt otthonra, illetve 
több mókusuk is van, őket etetik és itatják. Ennek köszönhetően 
nincsenek kártevőik. 

Kecskés Katalinék családi házak kategóriában érték el a második helyezést a Virágos Sopronért környezetszépítő versenyen.

MADARÁSZ RÉKA

Szeptember végén 
van néhány tenniva
ló a kertben, melyeket 
ha elvégzünk, tavasz
szal élvezni fogjuk az 
előnyeit. Ilyen többek 
között a fák, bokrok el
ültetése, az ágyások 
előkészítése vagy az 
évelők szétválasztása.
Ahogy arról már részlete-
sen írtunk, szeptember vé-
géig érdemes elültetnünk a 
virághagymákat (Ültessük el 
a hagymákat! Soproni Téma, 
2023. szeptember 6.). Ezzel 
célszerű megvárnunk, amíg a 
hőmérséklet 15–20 fokra csök-
ken. Ne feledkezzünk meg a 
cserepes hagymásokról sem, 
ha szeretnénk majd a tavasz 
hírnökeiben gyönyörködni!

– Ősszel a legjobb a fákat, a 
cserjéket és a bokrokat is elül-
tetni. Fontos, hogy utána ala-
posan öntözzük meg és lehe-
tőleg mulcsozzuk is be őket 
– tudtuk meg Mogyorósi Ri-
tától, aki virágvölgyi kertjé-
vel többször, így idén is meg-
nyerte a Virágos Sopronért 
versenyt. – Ilyenkor szoktam 
szétválasztani az évelő nö-
vényeket, például a pünkös-
di rózsákat, az íriszeket és 
a liliomokat. Már most elő-
készíthetjük az ágyásokat a 

következő évi kertészkedés-
hez mulcsozással és – akinek 
lehetősége van erre – talajta-
karással. A lehulló faleveleket 
nem szállíttatom el, hanem a 
nagyobbakat fűnyíróval felap-
rítom, majd belegereblyézem 
az ágyásokba. Ezzel ugyanis 
segítem a hasznos talajbak-
tériumok munkáját; a levél-
takaró megvédi az ágyásokat 
a fagyoktól, segít megtartani 
annak nedvességét, továbbá 
a rovaroknak is búvóhelyül 
szolgál.

Az utolsó fűnyírásokból 
megmaradt fűnyesedék is re-
mekül hasznosítható ezzel a 
komposztálási módszerrel. 
A kései zöldségek, valamint 
a málna-, a szeder-, az egres- 
és a ribizlibokrok nyesésére 
is ősszel érdemes sort kerí-
tenünk. Ha az őszi munkála-
tokat befejeztük, tisztítsuk 
meg a kerti szerszámainkat, 
és élezzük meg azokat! 

– Nem tartom szükséges-
nek ilyenkor az évelők vissza-
nyírását, ha ugyanis tavasszal 

kerítek erre sort, azok nye-
sedékeit is hasznosíthatom 
komposztálásra – tette hoz-
zá a hobbikertész. – Amel-
lett, hogy ezek a növények té-
len színesítik a kertemet, a 
magjuk eleségül szolgál a ma-
daraknak, a talajt védik a ki-
száradástól, és nehezebben 
fagynak el egymást támo-
gatva. Augusztus után már 
nem ajánlatos az örökzölde-
ket sem megmetszeni, mivel 
a friss hajtásaik könnyebben 
elfagyhatnak. 

A fűnyírásokból megmaradt  nyesedék is remekül hasznosítható

Halaszthatatlan őszi teendők

– Ilyenkor szoktam szétválasztani az évelő növényeket, például a pünkösdi rózsákat, az íriszeket 
és a liliomokat – mondta Mogyorósi Rita, aki virágvölgyi kertjével többször, így idén is megnyer-
te a Virágos Sopronért versenyt. FOTÓ: FILEP ISTVÁN

Sopron Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot
hirdet a tulajdonában álló ingatlanok értékesítésére:

 »» Sopron–Tómalmon található, 12014/6 hrsz.-ú,Sopron–Tómalmon található, 12014/6 hrsz.-ú,
6062 m6062 m22 alapterületű kivett beépítetlen terület alapterületű kivett beépítetlen terület
A pályázat beérkezési határideje: 2023. október 17. (kedd) 14 óra
(minimális eladási ár: 106.800.000 Ft + 27% áfa)

 »» Sopron, Somfalvi úton található, 4356/18 hrsz.-ú, Sopron, Somfalvi úton található, 4356/18 hrsz.-ú, 
6013 m6013 m22 alapterületű kivett beépítetlen terület alapterületű kivett beépítetlen terület
A pályázat beérkezési határideje: 2023. október 17. (kedd) 15 óra
(minimális eladási ár: 114.000.000 Ft + 27% áfa)

 »» Sopron, Ferenczy János u. 2. szám alatt található,Sopron, Ferenczy János u. 2. szám alatt található,
529 m529 m22 alapterületű iroda alapterületű iroda
A pályázat beérkezési határideje: 2023. október 18. (szerda) 11 óra
(minimális eladási ár: 72.000.000 Ft)

 »» Sopron, Ógabona tér 12. szám alatt található,Sopron, Ógabona tér 12. szám alatt található,
105 m105 m22 alapterületű iroda alapterületű iroda
A pályázat beérkezési határideje: 2023. október 18. (szerda) 14 óra
(minimális eladási ár: 64.260.000 Ft)

 »» Sopron, Szent György u. 12–14. szám alatt található,Sopron, Szent György u. 12–14. szám alatt található,
318 m318 m22 alapterületű vendéglátó egység  alapterületű vendéglátó egység 
A pályázat beérkezési határideje: 2023. október 18. (szerda) 15 óra
(minimális eladási ár: 71.700.000 Ft)

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •
A pályázatok elbírálásának határideje:

2023. október 31.

A pályázatokat írásban, zárt borítékban (magyar nyelven),
1 példányban kell benyújtani a következő címre:

Sopron Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal,
Városgazdálkodási Osztály – 9400 Sopron, Fő tér 1. 

A pályázatok részleteiről és az ingatlanok megtekintésével
kapcsolatban érdeklődhet az alábbi elérhetőségek bármelyikén:

személyesen Sopron Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal 
Városgazdálkodási Osztályán ügyfélfogadási időben,

telefonon a 99/515–404-es telefonszámon, illetve a
takacs.andras@sopron-ph.hu e-mail-címen.

A részletes pályázati kiírások elérhetők a www.sopron.hu
önkormányzat alportálján a pályázatok között.

Sopron Megyei Jogú Város Önkormányzata

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
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HUSZÁR JUDIT 

– Valós összefogással fenntartha
tó ez az értékes kulturális örökség 
– hangsúlyozta Kóczán Péter. A Pro 
Kultúra társügyvezetőjét, a Sopro

ni Liszt Ferenc Szimfonikus Zenekar művésze
ti vezetőjét az idei évad komolyzenei kínálatáról 
kérdeztük. 

– Három komolyzenei bér-
letsorozatot is meghirde-
tett a 2023/24-es évadra a 
Pro Kultúra. Ha jól számo-
lom, ez összesen 13 koncer-
tet jelent. Tényleg ekkora az 
igény erre a műfajra? 

– Eg yértelműen igen. 
Mind a három bérlet külön-
böző, mindegyik megtalálja 
a közönségét. Míg a Crescen-
dóban fellépési lehetőséget 
kapnak a helyi és környékbe-
li zenészek, addig a Győri Fil-
harmonikusok sorozatában 
igazi klasszikus, nagyszabá-
sú produkciókat láthatnak az 
érdeklődők. A Filharmónia 
Scarbantia előadásai amolyan 
mesterbérletnek tekinthetők. 
Különleges hangulatú, újszerű 

koncertek, színművészekkel, 
kamaraformációkkal. 

– Lapunk megjelenésé-
nek napján játsszák az el-
ső koncertet a Crescen-
do bérletben, ez Hegedűs 
Endre Liszt- és Kossuth-dí-
jas zongoraművész estje. 
Sok nézőt várnak? 

– Igen, már előzetesen 
több mint 300 jegyet elad-
tunk, de jól fogynak a bérle-
tek a győriek sorozatára, va-
lamint a Filharmónia estjeire 
is. Tavaly utóbbi bérletben is 
minden koncert telt házas 
volt. De büszkén mondhatom, 
hogy idén nyáron a barlang-
színház is helyet biztosított 
négy komolyzenei produkció-
nak, amelyekre összesen több 

mint 2500 néző volt kíváncsi. 
A komolyzenét sokan temet-
ték már, de a tapasztalataink 
alapján egyértelműen mond-
hatom, hogy ma is él.

– Valószínűleg ennek az 
is az oka, hogy Sopronban 
nagy hagyományai vannak… 

– Pontosan. Talán sokan 
nem is tudják, hogy ez a szí-
nes kínálat egy ekkora város 
esetében nem feltétlenül el-
várható. Például Ausztriában 
és Németországban sem mer-
nek sokszor hasonló méretű 
városokban ilyen kínálatban 
gondolkodni, mondván, hogy 
aki ilyen minőségi kultúrát ke-
res, megteheti azt is, hogy be-
utazzon egy-egy előadásért a 
közeli nagyvárosba. Mi ilyen 
szempontból nagyon szeren-
csés helyzetben vagyunk. Azt 
gondolom, hogy valós összefo-
gással fenntartható ez az ér-
tékes kulturális örökség – és 
ez egy nemes cél. Szerencsé-
re sok támogató partnerünk 
van – elkötelezett pedagógu-
sok például a rendhagyó ko-
molyzenei órákra szervezik 
és kísérik az osztályokat, így 
biztosíthatjuk az utánpótlást. 

Fontos ugyanis, hogy legyen 
értő közönség. 

– Tudom, hogy a 15 kon-
certből nehéz kiemelni 
egyet-kettőt, de mégis er-
re kérem! 

– Tényleg nem egyszerű, 
de akkor talán kezdjük az idő-
ben legközelebbivel: október 
2-án a zene világnapján a Győ-
ri Filharmonikus Zenekar lép 
fel a Liszt-központban. A zené-
szeket ezúttal az a Rajna Mar-
tin vezényli, aki most lett a 
Magyar Állami Operaház ze-
nei igazgatója. Még csak 28 
éves, Gusztav Mahler után ő 
a legfiatalabb művész ebben 
a pozícióban. A bérletsorozat 
zárása is különösen izgalmas: 
a Bruckner 200 című produk-
cióban a Soproni Liszt Ferenc 
Szimfonikus Zenekar a Csí-
ki Kamarazenekarral lép fel 
a Szent Mihály-templomban. 
Ha már a saját zenekarunknál 
tartunk: a Crescendo bérlet-
ben február 7-én adunk kon-
certet Befejezetlen szimfónia 
címmel. A Filharmonikusok 
pedig egy különleges gálakon-
certre is készülnek február 
20-án – színészlegendákkal. 

– Szerencsére sok támogató partnerünk van – elkötelezett pedagógusok például a rendhagyó komolyzenei órákra szervezik és 
kísérik az osztályokat, így biztosíthatjuk az utánpótlást – nyilatkozta lapunknak Kóczán Péter.  FOTÓ: CSIGÓ GERGELY

1973
Döntetlen az 
éllovas ellen
Soproni Textiles – Fűzfői AK 1:1. 
Sopron, 2500 néző. Vezette: 
Marton. STC: Mészáros, Men-
tes, Hadarics, Decsi, Horváth, 
Csapó, Erdősi, Tímár, Németh 
II., Németh I., Pánczél. A 6. 
percben (…) a kifutó Takács 
ujjheggyel tudta csak megtol-
ni a labdát, a kapura tartó lab-
dába Balatoni kétségbeesetten 
beleütött. 11-es! Pánczél biz-
tosan lőtt a hálóba (1:0). A 72. 
perc hozta meg az egyenlítést, 
Mészáros és Mentes egymást 
zavarták, és szögletre került a 
labda. A beívelés után (…) De-
meter laposan a hálóba vágta 
a labdát (1:1). A közönség kis-
sé csalódottan távozott, pedig 
nem volt igaza, mert az éllo-
vas elleni döntetlent minden-
képpen sikernek kell elköny-
velni. (Kisalföld)

1943
Árpád-kori leletek 
Sopronbanfalván
A gróf Teleki Pál Tudományos 
Intézet s a Magyar Nemzeti Mú-
zeum megbízásából dr. Bottyán 
Árpád a múlt év őszén ásatáso-
kat kezdett (…) Sopronbanfal-
ván, a Mária Magdolna-kápol-
na körül. Az akkori ásatások 
során előkerült Árpád-kori sí-
rok a rendkívül elhanyagolt ál-
lapotban lévő gótikus külsejű 
Mária Magdolna-kápolnára is 
felhívták a figyelmet. Pár hét-
tel ezelőtt megindultak a ká-
polna restaurálási munkála-
tai, melyek azóta szenzációs 
eredményekre vezettek. A ká-
polna vakolatának eltávolítá-
sa után kiderült, hogy a kápol-
na még az Árpád-kor elején, kb. 
a XI–XII. században eredetileg 
román stílben épült, s csak a 
XIV–XV. században alakították 
át gótikussá a szentély kibőví-

tésével, majd a torony hozzá-
építésével. A kápolna meszelé-
si rétegeinek letisztítása során 
nagy fontosságú freskó leletre 
bukkantak. (Magyar Nemzet)

1928
Hirdetés
Gyermekkocsi-gyár, Sopron, 
Széchenyi tér 14-15. Telefon 
462. Sportkocsik gumikerék-
kel, minden színben 18 Pengő. 
Bőroldalas nikkel kormányzó-
val, nikkel viharrúddal, gumi-
kerékkel, levehető fedéllel 45 
Pengő. Kosár-kocsik, kemény-
fa kerékkel, erős kivitellel 28-
36 Pengő. Angol kocsik, dup-
la rugóval, bőrrel kárpitozva 
48 Pengő. Minden nálam vá-
sárolt kocsiért két évig garan-
tálok. KOLOS LEÓ tulajdonos. 
(hirdetés a Soproni Hírlapban)

Összeállította: 
Pluzsik Tamás

TALLÓZÓ  – válogatás a korabeli sajtóból

A klasszikus zene  átlendít a nehézségeken

Felemelő muzsika
KULTRÉGIÓ A LISZTBEN

Rómeó és Júlia: siker a premieren 
Bemutatták a 2023/24-es évad első előadását, Rómeó és Jú-
lia történetét a Petőfi Színházban. Shakespeare legtöbbet ját-
szott drámáját Eperjes Károly rendezésében láthatja a közön-
ség. (A darabról többször is írtunk, legutóbb: Klasszikus Rómeó 
és Júlia, Soproni Téma, 2023. szeptember 20.) A szombati pre-
mier nagy siker volt. A Rómeó és Júliát felnőtt, felsős, vala-
mint középiskolás bérletben is játsszák a következő hetekben.

Cserebere könyvek a Jerevánon is
Vándorkönyveket kínál a Jereván-lakótelep csere-bere „könyv-
tára” a Ciklámen Nyugdíjasklubban. A könyvcserét a település-
részi önkormányzat szervezi. A Teleki Pál utca 20. előterében 
keddenként 14 és 15 óra között tartják a börzét. – A könyveket 
a Cédrus könyvkereskedés ajánlotta fel adományként, hason-
lóképpen az eddigi, Jerevánon tartott könyves rendezvények-
hez – mondta Tóth Éva, a részönkormányzat elnöke.

Rangos elismerés Botvay Károlynak
A Magyar Érdemrend parancsnoki kereszt polgári tagozat ki-
tüntetést vette át Botvay Károly, soproni születésű Kossuth- és 
Liszt Ferenc-díjas gordonkaművész, a Magyar Művészeti Aka-
démia rendes tagja, a Liszt Ferenc Zeneművészeti Egyetem 
professor emeritusa. A művész 20–20 évet dolgozott a Bartók, 
majd az Új Budapest Vonósnégyessel. 91 évesen is részt vesz 
az általa alapított Budapesti Vonósok próbáin.

Széchenyirelikviák Sopronban
Sopronban mutatta be először Széchenyi-relikviáit Vígh Róbert 
– a tárlatot pénteken nyitották meg a Soproni TIT-ben. A megje-
lenteket dr. Farkas Ciprián polgármester köszöntötte. 

A mintegy ötven Széchenyi Istvánhoz köthető tárgyat felvo-
nultató kiállítást november végéig nézhetik meg az érdeklődők.

RÖVIDEN

A SOPRON KÖRNYÉKI TELEPÜLÉSEK kulturális és civil 
szervezetei, valamint vállalkozói mutatkoztak be a vasárnapi 
KultRégió című rendezvényen. A Szent Mihály-naphoz kapcso-
lódó programot idén is a belvárosban rendezték volna meg, 
ám az esős idő miatt a Liszt-központba költöztek a szereplők.  
A kiállítók mellett több kulturális produkciót is láthatott a kö-
zönség, felléptek például a HJAMI diákjai, a Fertőhomoki Tam-
burazenekar, az Aktuális Fertőszentmiklósról, látványos lég-
táncbemutatót tartott a Dia Aerial Studio.  FOTÓ: NÉMETH PÉTER
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Kisebbnagyobb megszakításokkal 2008 óta a 
SMAFCnál kosárlabdázik Kovács Benedek. A 36 
éves center azt mondja: feladatának tekinti, hogy 
a fiatal tehetségeket felkarolja és támogassa.

– Mióta vagy a SMAFC-csa-
lád tagja?

– A 2008/9-es szezonban 
kerültem először a csapathoz 
egyetemistaként. Előtte Kecs-
keméten játszottam, néhány 
percig az NB I. A csoportjá-
nak légkörét is megismerhet-
tem. Az egyetemi alapszakot 
az alföldi városban végeztem, 
majd a mesterképzésre ér-
keztem Sopronba 21 évesen. 
Mindjárt az első évemben 
megnyertük az NB I. B csopor-
tot, igaz, abban az egészen ki-
váló együttesben, amelyet Poj-
bics Szabolcs vagy Gombás 
Gábor neve fémjelzett, csak 
kiegészítő ember voltam.

– Hogy alakult később 
a kosaras pályafutásod?

– Nagyon fontos számom-
ra a kosárlabda, de a sportra 
mindig csak kiegészítő tevé-
kenységként, egyfajta nagyon 
komoly hobbiként tekintet-
tem. 2012-től két évig külföl-
dön éltem, majd egy fél évet 
ismét a SMAFC színeiben töl-
töttem. Sopronban megis-
mertem későbbi feleségemet, 
ezután két évig távkapcsolat-
ban éltünk, mivel egy munka 

miatt Békéscsabára költöz-
tem. Kérdés volt, hogy folyta-
tom-e a kosárlabdát, végül a 
magánéletem is úgy alakult, 
hogy visszaköltöztem Sopron-
ba, így 2016 óta folyamatosan 
játszom a SMAFC-ban.

– Mi a legfontosabb fel-
adatod a csapat doyen-
jeként?

– 36 éves vagyok, ami a 
profi kosárlabdában nem szá-
mít túl idősnek. Itt, a SMAFC-
nál azonban komoly hagyo-
mánya van, hogy a tehetséges 
soproni fiatalok és az egyete-
misták alkotják a csapat ge-
rincét. Pályafutásommal, 
hozzáállásommal példát sze-
retnék mutatni nekik. Első-
sorban a védekezés irányítá-
sa, stabilizálása a feladatom, 
és a koromból adódóan remé-
lem, van már annyi rutinom, 
hogy a kiélezett helyzetekben 
is jó döntéseket hozzak.

– Számodra mit jelent 
a SMAFC?

– Nehezen megfogalmaz-
ható, de a SMAFC egy élet-
érzést jelent számomra, ta-
lán nem túlzás állítani, hogy 
kék-fehér a szívem. Korábbi 

legendás edzőm, Vetési Im-
re szavait tudnám idézni: a 
SMAFC-nál amatőr körül-
mények, de profi mentalitás 
a jellemző. Persze ma már a 
körülményeinkre sem lehet 

panaszunk, de tény: minden-
ki tanulás vagy munka mel-
lett jár edzésekre, meccsek-
re. Nekem is feladatom a fiatal 
tehetségek támogatása, na-
gyon büszke vagyok a nálunk 

játszó SKC-s kerettagokra, kü-
lönösen Csátaljay Péterre és 
Csendes Péterre, akik tavaly 
a SMAFC-ban játszották a leg-
több meccset, nyáron pedig a 
nagyválogatottig vitték.

Kovács Benedek:  A SMAFC-nál feladatom a fiatal tehetségek támogatása

Kék–fehér szívvel a pályán

Kovács Benedek (labdával) hozzáállásával példát mutatna a fiataloknak.  FOTÓ: NÉMETH PÉTER

MUNKATÁRSUNKTÓL

Az idei évben is megrendezte a Széchenyi István 
atlétikai emlékversenyt városunk patinás gimná
ziuma, amely a legnagyobb magyar nevét viseli. 

Az oktatási intézmény Szé-
chenyi István születésének 
évfordulójához igazítva szer-
vezi meg a sporteseményt im-
már negyedik éve.

– Idén is többféle verseny-
szám várta a fiatalokat: kis-
labdahajítás, távolugrás, súly-
lökés, illetve a futószámok: 
100, 800 és 1500 méteres sík-
futásban is avattunk bajno-

kot – mondta Papp Katalin, 
a Soproni Széchenyi István 
Gimnázium testnevelő taná-
ra. – Koloszár Balázs testne-
velő kollégámmal ketten szer-
veztük meg a sporteseményt, 
úgy gondolom, ezzel méltó 
módon emlékezünk iskolánk 
névadójára.

Széchenyi István atlétikai 
emlékversenyen ez alkalom-

mal sem kizárólag széchenyis 
diákok vettek részt: az Anger 
sportpályán megrendezett 
megmérettetésen az Eötvös-
középiskola, a Berzsenyi-líce-
um és a Roth-technikum di-
ákjai is ott voltak.

– Az emlékverseny napján 
tartottuk a Soproni Széche-
nyi István Gimnáziumban a 
sportnapot, így az iskola di-
ákjainak egyik fele kirándul-
ni indult, kis túlzással a másik 
fele pedig ott volt, és teljesí-
tette valamelyik atlétikai ver-
senyszámot, aminek nagyon 
örültünk – tette hozzá Papp 
Katalin.

Atlétikai versennyel  köszöntötték Széchenyi születésnapját

Sporttal emlékeztek

Nem csak széchenyisek vettek részt idén a Széchenyi István atlétikai emlékversenyen.

Döntetlennel folytatta a Caola
Hazai pályán döntetlent játszott a Balatonfüred 
ellen a Caola SC Sopron. Az NB III-as labdarúgó-
bajnokság nyolcadik fordulójában léptek pályá-
ra a focisták. A vasárnapi mérkőzés eredménye: 
 Caola SC Sopron – Balatonfüredi FC: 2–2. 

A soproni csapat az NB III. északnyugati cso-
portjában jelenleg két győzelemmel, két döntet-

lennel, négy vereséggel (összesen 8 ponttal) a 13. 
helyen áll. 

Legközelebb a Puskás Akadémia II. otthoná-
ban lépnek pályára Bücs Zsolt vezetőedző tanít-
ványai, a meccs szombaton 13.30-kor kezdődik. 
A következő hazai mérkőzés október 8-án lesz, ak-
kor a Gyirmót II. ellen játszanak a soproniak. 
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Birkózóvb:  
három érem 
Egy arany- és két ezüst-
érmet szereztek a ma-
gyar birkózók múlt héten a 
belgrádi birkózó-világbaj-
nokságon. Muszukajev Isz-
mail megnyerte a szabad-
fogásúak 65 kilogrammos 
súlycsoportjának küzdel-
meit, Fritsch Róbert ezüst-
érmes lett a kötöttfogá-
sú 72 kilós kategóriában, 
a szintén kötöttfogású, 
87 kilogrammban szerep-
lő Losonczi Dániel is a do-
bogó második fokára áll-
hatott fel. 

Lemarad a vbről 
Kovács Zsófia
A háromszoros Európa-
bajnok Kovács Zsófia nem 
utazik a szombaton kezdő-
dő antwerpeni, olimpiai 
kvalifikációs torna-vb-re. 
A magyar szövetség köz-
lése szerint Kovács Zsófia 
a szombati edzésen elülső 
keresztszalag-szakadást 
szenvedett, ezért nem tud 
versenyezni.

Elkapkodták  
a jegyeket
A magyar labdarúgó-válo-
gatott telt ház előtt vívja 
soron következő Európa-
bajnoki selejtezőmérkő-
zését, ugyanis kevesebb 
mint három óra alatt min-
den jegy elkelt az októ-
ber 14-i, szerbek elleni 
csoportrangadóra.

RÖVIDEN

KERESSEN MINKET  
AZ INTERNETEN IS: SOPRONITEMAHIVATALOS
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RÁZÓ LÁSZLÓ

Játékve
zetők és 
úgyneve
zett asztal

személyzet számára is 
indít tanfolyamot vá
rosunkban a Győr–Mo
son–Sopron Vármegyei 
Kosárlabda Szövetség. 
A szervezet ügyvezető
je, Wischy Péter szerint 
nagyon fontos, hogy 
városunkban legyenek 
képzett szakemberek.

– Miért van szükség a játék-
vezetői tanfolyamra?

– Örömteli tény, hogy egy-
re több gyermek választja a 
kosárlabdát Sopronban, ez 
azonban azzal is jár, hogy már 
utánpótlás-szinten rengeteg 
mérkőzést játszanak a lányok 
és a fiúk is. Van olyan hétvé-
ge, amikor 15–20 mérkőzést 
rendeznek Sopronban, ezen 
összecsapások mindegyikét 
le kell vezetni. Jelenleg vá-
rosunkban mintegy 15 ak-
tív játékvezető van, minden-
képp szeretnénk ezt a számot 
növelni.

– Hogy kell elképzel-
ni egy játékvezetői tan-
folyamot?

– Általában olyanok je-
lentkeznek, akik már né-
hány éves játékosmúlttal ren-
delkeznek, vagy fiatalként 

kosárlabdáztak, ami nagy 
előny, hiszen ismerik a ko-
sárlabdasport szabályainak 
nagy részét. Van elméleti és 
gyakorlati képzés, az elmé-
leti órákat igyekszünk on-
line formában lebonyolítani. 
A gyakorlat során edzéseken, 
utánpótlás-mérkőzéseken 
van lehetőségük éles hely-
zetben is felkészülni a jelöl-
teknek. A nem hivatalos sta-
tisztikák azt mutatják, hogy a 

tanfolyam elvégzői közül csak 
a jelentkezők egyharmada 
lesz ténylegesen játékvezető.

– A játékvezetők mellett 
asztalszemélyzetet is képez 
a megyei szövetség, nekik 
mi a feladatuk?

– Az asztalszemélyzet 
legfontosabb feladata a jegy-
zőkönyv-vezetés, amely ma 
már digitális formában tör-
ténik. Emellett ők mérik a já-
tékidőt, a támadóidőt, vezetik 

a meccs statisztikáját, amely-
nek köszönhetően online for-
mában is egyre több mér-
kőzés élőben követhető. Az 
asztalszemélyzetet leggyak-
rabban középiskolások al-
kotják, ők két alkalommal 
kapnak oktatást. A játékveze-
tő-képzés hosszabb folyamat, 
de ma már elmondható, hogy 
aki megfelel és elkezdi játék-
vezetői pályafutását, kor-
rekt anyagi megbecsülésben 

részesül a kosárlabda-szövet-
ség részéről.

– Hol tudnak jelentkezni 
az érdeklődők?

– Van egy e-mail-cím, de 
telefonon is szívesen adok fel-
világosítást, már csak azért 
is, mert magam is gyakorló já-
tékvezető vagyok. E-mailben 
a mksz_gyms@hunbasket.hu 
címen lehet jelentkezni, de 
hívhatnak a +3630/937–3474-
es telefonszámon is.

Van olyan hétvége,  amikor 20 kosárlabdameccset rendeznek Sopronban

Játékvezetőket képeznek

Sopronban egyre nagyobb igény van a kosárlabda-játékvezetőkre, ezért is indít tanfolyamot a megyei szövetség.

Elkészült a 2023/24es bajnoki szezon menet
rendje, a Sopron KC Kecskeméten játszik először. 
Hétvégén a Krasznaiemlékmérkőzésen lépett 
pályára a kosárlabdacsapat. 

A Zalakerámia ellen játszott 
a Krasznai Ferenc emlékmér-
kőzésen a Sopron KC 
a hétvégén. A mér-
kőzést a hazaiak 
kezdték jobban, az 
első negyedben 
13 pontos előnyt 
szereztek. Ezt vi-
szont a követke-
ző játékrészek-
ben a zalaiak 
folyamatosan 
l e d o l g o z t á k , 
így végül két 
ponttal ők di-
adalmaskod-
tak. Sopron 
KC– Zala-
kerámia 

ZTE KK: 94–96 (30–17, 17–25, 
18–22, 29–32). 

Közben elkészült az idei 
bajnoki szezon menetrendje. 
Az SKC szeptember 29-én 18 
órától a Duna Aszfalt-DTKH 
Kecskemét otthonában kezdi 

az alapszakaszt. Az első ha-
zai mérkőzés október 7-én 

18 órakor kezdődik, ek-
kor a Szolnoki Olaj-

bányász ellen lép-
nek parkettre Bors 

Miklós tanítvá-
nyai. Megvan 

a csapat ötö-
dik légiósa 
is a 29 éves, 
203 centi 
magas, 102 

kilós ame-
rikai közép-
játékos, Nick 

Banyard sze-
mélyében.

Kecskeméten 
kezd az SKC

PAPP GYŐZŐ

A második ciklusára kinevezett 
 Mezey György szövetségi kapitány új 
válogatott kerete első alkalommal 
találkozott, és Sopronban készült 

fel az 1988. augusztus 31én Linzben játszott 
Ausztria–Magyarországmérkőzésre. 
A legjobbak csütörtöktől ked-
dig tartózkodtak a városban, 
de ezúttal nem helyi csapattal, 
hanem a Haladással játszot-
tak edzőmeccset.

A kezdés előtt hömpölygött 
a tömeg az SSE otthona felé, 
szép számú közönség gyűlt 
össze a magyar válogatott 
vendégjátékára. Meglehető-
sen szürke, eseménytelen já-
tékot hozott az első játékrész. 
A második félidőben aztán 
Hajszán beállításával felgyor-
sult a játék, s ekkor már gól-
helyzeteket alakított ki a válo-
gatott a Haladás kapuja előtt. 
Ezek egyikéből Jován szem-
füles találattal meg is szerez-
te a vezetést, majd nem sok-
kal utána csaknem belőtte a 
másodikat is, de Kutasi akkor 
nagy bravúrral hárított. 

A 129. osztrák–magyar 
előtt a Lövér szállóban tar-
tottak sajtótájékoztatót a vá-
logatott vezetői és a játéko-
sok. Mezey György a soproni 

születésű Hajszán Gyuláról 
azt mondta: hozzá hason-
ló, tehetséges, ballábas játé-
kost nem lehet látni magyar 
pályákon. Az adottságait és a 
teljesítményét azonban nem 
tudja összeegyeztetni, játéká-
ban még megvannak azok a 
problémák, amelyek négy–öt 
évvel ezelőtt. Tartós, jó játék-
ra, nemcsak felvillanásokra 
van szükség a válogatottban. 
A szintén volt soproni, de ak-
kor már győri színekben ját-
szó Bordás Csabát is külö-
nös figyelemmel kísérte, ő 
akkor azért nem volt a keret-
ben, mert az utánpótlás-vá-
logatottban volt rá nagyobb 
szükség. 

A színházi babona, mely 
szerint rossz főpróba után 
jó lesz az előadás, ezúttal 
csak részben igazolódott, 
mert Linzben 0–0-ra végző-
dött a mérkőzés, ami a máso-
dik Mezey korszak első felvo-
nása volt.

„Tartós, jó játékra,  nemcsak felvillanásokra van szükség a válogatottban”

Hajszán színt vitt a játékba

MAGYAR VÁLOGATOTT – HALADÁS VSE: 1–0 (0–0),   
1988. augusztus 27., Sopron, Bécsi út, 3500 néző. V.: Oláh.
Magyar válogatott: Disztl P. (Bp. Honvéd) – Kozma (Ú. Dózsa), 
Mészöly (Vasas), Szalma (Tatabánya) – Sallai (Bp. Honvéd), 
Herédi (Ú. Dózsa), Kovács E. (Ú. Dózsa), Sass (Bp. Honvéd) 
– Kiprich (Tatabánya), Dajka (Las Palmas), Vincze (Tatabánya). 
Cserék: Szalma h. Keller (Ferencváros), Sass h. Fodor (Bp. 
Honvéd), Kiprich h. Jován (Videoton), Dajka h. Hajszán (Rába 
ETO). Szövetségi kapitány: Mezey György.
Haladás: Hegedűs (Kutasi) – Hegyi, Mikos, Iszak. Görög – Nagy, 
Szalay (Schaffer), Bognár (Tóth), Marton (Deéry) – Simon 
(Domján), Elekes. Vezetőedző: Novák Dezső.
Gólszerző: Jován (84.).

Hajszán Gyula, Kiprich József, Disztl Péter és a többiek a Lövér 
szállóban tartott sajtótájékoztatón.

Kispályás 
labdarúgás
Szeptember 27–29., 
október 2., 4–6. Halász 
Miklós sporttelep, 
tóparti sporttelep 
Városi kispályás 
labdarúgó-bajnokság

Túrázás
Szeptember 30., 
szombat 9 óra, Harka, 
polgármesteri hivatal 
Harka Vándora túra

Október 7., szombat  
9 óra, Lövér szálló 
Világ gyalogló nap

Futás
Szeptember 30., 
szombat 9 óra, 
Károlyparkoló, 
kalandpark
Három a Károly 
terepfutóverseny

Október 8., vasárnap  
9 óra, városi stadion 
Sopron félmaraton 
– Európa-futás

Kosárlabda
Október 7.,  
szombat 18 óra, 
Novomaticaréna
Sopron KC  
– Szolnoki Olajbányász

Vízilabda 
Október 8., vasárnap  
13 óra, Lőver uszoda
Országos utánpótlás-
bajnokság

Labdarúgás
Október 8., vasárnap 15 
óra, városi stadion
Caola SC Sopron  
– Gyirmót FC Győr II.

Két ponttal kikapott  
a Zalakerámia elleni  
Krasznai-emlékmérkőzésen 
az SKC.  FOTÓ: NÉMETH PÉTER
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„Akik már nem 
leszünk sosem, 
épp annyira mi 
vagyunk, mint 
akiknek hisszük 
magunkat.”
Krusovszky Dénes  
(1982–) József Attila-díjas 
költő, kritikus, szerkesztő 
és műfordító

MOTTÓ

Krusovszky 
Dénes:  
Levelek nélkül
Egy kelet-magyarországi 
kisvárosban egyszer csak 
ledobják a fák tavaszi le-
veleiket. Mi történhe-
tett: természeti katasztró-
fa vagy emberi mulasztás? 
Koroknai János, a városi 
gimnázium magyartaná-
ra nyomozni kezd a rejtély 
után. A közeli idősotthon, 
a tantermek és a barátai 
háza között ingázik a vá-
ros utcáin, s eközben lé-
pésről lépésre közelebb 
kerül nemcsak a saját csa-
ládja titkainak, de a tágabb 
közösség működésének és 
működésképtelenségének 
megértéséhez is. 

KÖNYVAJÁNLÓ

Továbbra is 
várjuk az iskolák 
rendezvényeiről, 
ifjú tehetségeiről 

szóló értesítéseket 
a szerkesztoseg@
sopronitema.hu 

emailcímre!

MADARÁSZ 
RÉKA

Az év végi 
centená
riumi bal

lagásra szerveződött 
a Széchenyigimnázi
um öt jó hangú lányá
ból egy olyan csapat, 
amelynek tagjai mind
annyian néptáncosok. 
Hárman közülük ko
rábban egy nívós ver
senyen is szép helye
zést értek el.
Varga Luca (10.B), Kreták An-
na (12.D) és húga, aki szintén 
Luca (10.D) már remekül sze-
repeltek együtt egy iskolai ün-
nepségen. Élő Csenge (11.D), 
Kasoly Réka (12.D) és Varga 
Luca pedig tagja volt annak 
a nyolcfős csapatnak, ame-
lyik a Tiszán innen, Dunán 
túl elnevezésű, háromfordu-
lós, országos népdaléneklési 
versenyen kiemelt arany mi-
nősítést érdemelt ki. Így jutott 
eszébe a ballagási ünnepséget 
szervező tanárnőknek, hogy 
álljanak össze a lányok, és 
adjanak elő egy moldvai 
csángó dalokból álló csok-
rot. Mivel a Széchenyi-cen-
tenárium alkalmából a bal-
lagást Nagycenken tartották, 
a csodás hangú, ifjú hölgyek 
moldvai népviseletbe öltözve 
a Széchenyi-kastély erkélyén 
adták elő a dalokat. A diáko-
kat Dukai Éva tanárnő készí-
tette fel.

– Mindegyikünk komoly 
zenei múlttal rendelkezik 
– mesélték. – Csenge körül-
belül hat éve hegedül, ne-
gyedikes kora óta énekel, és 
tizenhárom éve táncol egy 
nagycenki egyesületben. 
Varga Luca szintén hegedül, 
énekel, és a Pendelyes Nép-
táncegyüttes tagja. A Kre-
ták lányok a Dr. Barsi Ernő 

Alapfokú Művészeti Iskolá-
ban néptáncolnak Kapuvá-
ron. Luca nagyon szeret éne-
kelni, általános iskolában 
több népdaléneklési verse-
nyen is indult. Réka már óvo-
dás kora óta néptáncol, öt évig 
hegedült, és tagja a Széche-
nyi-gimnázium kórusának is.

Hogy hol láthatjuk a lányo-
kat legközelebb? Október 
3-án, a zene világnapján 
énekelnek majd együtt, 
október 6-án pedig az ara-
di vértanúk tiszteletére 
rendezett városi műsoron 
is fellépnek. 

SZÉCHENYI DOMBORMŰ 
A SZÉCHENYIBEN
Új domborművel gazdagodott 
a Soproni Széchenyi István 
Gimnázium díszterme – Pin-
tér Viktória, az AMI nemrég 
végzett hallgatója gróf Széche-
nyi István, a legnagyobb ma-
gyar mozaikszerű arcképét 
ábrázolta opálüvegből, vala-
mint juhar-, dió- és tölgyfából 
készült alkotásával.

A domborművet szep-
tember 21-én, Széchenyi 

István születésének 232. 
évfordulóján leplezték le. 
Egyelőre installációként lát-
ható, hamarosan pedig el-
nyeri végleges helyét a kö-
zösségi tér falán. A leleplezés 
előtt Farkas Gábor, a gimná-
zium igazgatója elmondta: 
tavaly ünnepelte az iskola a 
100. évfordulóját annak, hogy 

felvette a gróf nevét. Ennek 
kapcsán a város önkormány-
zatával, valamint a Széchenyi 
Alma Mater Sopron Alapít-
vánnyal közösen pályázatot 
hirdettek a Soproni Egyetem 
Alkalmazott Művészeti Inté-
zete hallgatóinak, amelyben 
az iskola és Széchenyi szelle-
miségét bemutató műtárgyat 

vártak. Összesen hat vég-
zős hallgató pályázott, a 
750 ezer forintos ösztön-
díjat végül Pintér Viktó-
ria ötlete nyerte el.

A domborművet  Farkas 
Gábor igazgató és Abdai 
Zsolt önkormányzati képvi-
selő leplezte le múlt héten 
csütörtökön.

A mozaikszerű dombormű  opálüvegből, juhar-, dió- és tölgyfából készült

Újra színpadon a „pacsirták” 

Kreták Anna, Varga Luca, Kreták Luca, Élő Csenge és Kasoly Réka moldvai népviseletbe öltözve a nagycenki Széchenyi-kastély 
erkélyén adta elő a ballagási műsort. A lányok újabb fellépésekre készülnek. FOTÓ: SOPRONI TÉMA-ARCHÍVUM

Farkas Gábor igazgató, Abdai Zsolt önkormányzati képviselő és Pintér Viktória, a domborű alkotója. 

Kutatók éjszakája Sopronban
Immár hetedik alkalommal vesz részt Európa és 
Magyarország legnagyobb tudománynépszerű-
sítő rendezvényén a Soproni Széchenyi István 
Gimnázium. Szeptember 29-én, pénteken 17 óra 
és 19.30 között sokszínű programokkal várják az 
érdeklődőket. – A Széchenyiben idén a művé-
szeteket állítottuk a középpontba – mondta Si-
mon György, a gimnázium földrajz szakos tanára, 
a rendezvény főszervezője. – Az elmúlt években 
tucatnyi tehetséges diákunk bontogatta szárnya-
it zenei területen, így idén – általuk – világzenei 
koncertet is tartunk a díszteremben.

Összesen tucatnyi programmal, érdekes kí-
sérletekkel, bemutatókkal, szabadulószobák-
kal, élőzenével, táncházzal készülnek a diákok és 
tanáraik.

A kutatók éjszakája programsorozathoz csatla-
kozott a Soproni Egyetem is, itt például szó lesz 
a növények népi felhasználásáról, betekinthet-
nek az apróságok csodálatos világába, valamint 
az éjjeli vadászatba is az érdeklődők, de hallhat-
nak a makroszkópos fényképezésről, illetve lesz 
drónbemutató is. További részletek: www.kuta-
tokejszakaja.hu

Múzeum: ismét Családi legendárium
Idén is meghirdeti újragombolt irodalmi pályázatát a Macska-
kő Gyermekmúzeum. A cél ezúttal is az, hogy összehozzák a fi-
atalabb és idősebb generációt, valamint elmélyítsék a családi 
történetmesélés fontosságát. A pályázatra 7–12, valamint 13–
18 évesek kategóriában nevezhetnek a fiatalok. 

Az irodalmi alkotásokat, hanganyagokat vagy videókat 
a macskako.sopronimuzeum@gmail.com e-mail-cím-
re várják október 25-ig. A díjkiosztó a tervek szerint novem-
ber 8-án lesz. 
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Értjük-e egymást?
Ahhoz, hogy egy páciensnek „orvosként” (orvoson az egész-
ségügy minden szereplőjét értem) segíteni tudjunk, értenünk 
kell a páciens gondolkodását (is). Mit tud a bajáról? Valós is-
meretei vannak a problémájáról? Egyáltalán problémának lát-
ja-e azt, amit mi annak tartunk? Mert az kétségtelen, hogy egy 
orvos messze több ismerettel rendelkezik a betegségekről (és 
reményeim szerint az egészségről is), mint egy nem orvos, de… 
De a páciens messze több ismerettel rendelkezik önmagáról, 
mint bárki más (beleértve az orvost is). 

Szóval tanulnunk kell(ene) egymást! A pácienseknek több 
ismeretet kell(ene) szerezniük az egészség/ betegség kérdése-
iről (tudományosan ezt hívjuk egészség-/ betegségértésnek), 
nekünk, „orvosoknak” meg több ismeretet kell(ene) szereznünk 
pácienseinkről. Ez utóbbit a betegség-/ egészségértés kifeje-
zés után bátran nevezzük a továbbiakban páciensértésnek.
Dr. Tschürtz Nándor

EGÉSZSÉGSAROK

Nyerjen a rejtvénnyel! 
A Soproni Témában keresztrejtvény is várja a játszani vágyókat. A megfejtéseket október 4-ig várjuk a Soproni Téma, 9400 Sopron, 
Liszt Ferenc utca 1. vagy a szerkesztoseg@sopronitema.hu e-mail-címre. A helyes megfejtők között ajándékot sorsolunk ki, melyet a 
szerencsés nyertes a Pro Kultúra jegyirodájában vehet át (Sopron, Liszt Ferenc u. 1.). Szeptember 13i rejtvényünk megfejtése: 
„Utad értelme nem a cél, hanem a vándorlás”. Szerencsés megfejtőnk: Szabó Imréné, Vas Gereben utca.

 KERESZT-
REJTVÉNY

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET
Szeptember 27től október 3ig. Az ügyeleti idő este 8 órától 
másnap reggel 8 óráig tart.

Szeptember 27.,  
szerda

Patikaplus gyógyszertár 
Selmeci u. 15–17., Interspar 99/505–472

Szeptember 28.,  
csütörtök

Arany Kígyó gyógyszertár 
Magyar u. 6 99/311–732

Szeptember 29.,  
péntek

BENU Állomás gyógyszertár 
Mátyás király u. 23. 99/312–437

Szeptember 30.,  
szombat

Erzsébet gyógyszertár 
Győri u. 15. 99/311–254

Október 1., 
vasárnap

Ezüst Kehely gyógyszertár 
Kodály tér 12. 99/505–249

Október 2.,  
hétfő

Hajnal gyógyszertár 
Malompatak u. 10. 99/506–544

Október 3.,  
kedd

Ikvahíd gyógyszertár 
Híd u. 21. 99/314–084

Együtt a rendelőben is
ALMA ÉS FÁJA  – Dr. Rák Péter és fia, dr. Rák Péter

PLUZSIK 
TAMÁS

Az alma 
nem esik 
messze a 
fájától, 

tartja a mondás, mely-
nek igazságáért nem kell 
messzire menni Sopron-
ban sem. Így van ez a Rák 
családban, ahol az ifjabb 
Péter nemcsak a fogor-
vosi rendelőben, hanem 
a teniszpályán is édes-
apja méltó követője és 
partnere.

– Orvos családban születtem, 
Szegeden éltünk 1974-ig, ekkor 
édesapámat, dr. Rák Kálmánt 
kinevezték a Debreceni Orvos-
tudományi Egyetem intézet-
vezető professzorának – kezd-
te dr. Rák Péter. – Húsz éven át 
vezette a II. sz. Belgyógyásza-
ti Klinikát, és a napi gyógyító 
feladatok mellett Széchenyi-
díjas kutatóorvosként is nem-
zetközi hírnévre tett szert. Ars 
poeticája két szóban ösz
szefoglalható: tudomány 
és humánum, ezt a tanítvá-
nyainak is továbbadta, akik kö-
zül többen is a soproni kórház-
ban kamatoztatták tudásukat. 
Édesanyám belgyógyász felül-
vizsgáló főorvos volt, tehát 
kézenfekvő lenne, ha azt mon-
danám, hogy a szüleim befo-
lyással voltak rám a pályavá-
lasztásnál, de ez nem így volt, 
bár természetesen mindketten 
minták voltak számomra.

– Kétségtelenül volt egy 
adott kézügyességem, ami 
a fogorvosi hivatásban nél-
külözhetetlen, nyilván ez is 
közrejátszott abban, hogy az 
érettségit követően a Debre-
ceni Egyetem Fogorvosi Ka-
rára jelentkeztem, ahol 1990-
ben vettem át a diplomámat 
– folytatta dr. Rák Péter. – Ta-
nársegédként oktattam is az 
egyetemen, úgyhogy néhány 
évig édesapámmal egy fe
dél alatt dolgoztunk. 1997-
ben költöztem feleségemmel 
és Alida lányunkkal Sopron-
ba, Péter fiunk már itt született 
dr. Csécsei Károly főorvos úr-

nál, aki édesapámnak kollégá-
ja volt Debrecenben.

– Bár szüleim mindketten 
fogorvosok, számomra sokáig 
nem volt egyértelmű, hogy az 
ő nyomdokaikba lépek – vette 
át a szót édesapjától az ifjabb 
Péter. – Szerettem és szeretem 
ma is az állatokat, anyai nagy-
apám állatorvos volt, ezért egy 
darabig kacérkodtam a gondo-
lattal, hogy ezt az élethivatást 
választom, de a középiskolában 
már kikristályosodott bennem, 
hogy fogorvos leszek. Tavaly 
diplomáztam, jelenleg szájse-
bész rezidensként dolgozom, 
a szabadidőmben pedig teni-

szezem, mégpedig édesapám 
egykori csapattársaival.

– Igen, mert e tekintetben 
is „alma és fája” vagyunk Peti-
vel – tette hozzá dr. Rák Péter. 
– Mindketten a teniszben talál-
juk meg a munka utáni kikap-
csolódást. Egyetemista éveim-
ben a DEAC NB II-es csapatának 
voltam a tagja, néhány évvel 
ezelőtt megnyertük a Sop
ronban rendszeresen meg
rendezésre kerülő családi 
páros bajnokságot, az el-
múlt években pedig két alka-
lommal is első helyezést sike-
rült szereznem a korosztályos 
páros orvos-világbajnokságon.

Nemcsak a szakmájuk közös dr. Rák Péternek és Péter fiának, de a hobbijuk is: mindketten a 
teniszben találják meg a munka utáni kikapcsolódást. FOTÓ: PLUZSIK TAMÁS
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KÓCZÁN BÁLINT

Már a 7. Soproni Metal Invázió
ra készül a házigazda Innistrad. 
A programot október 7én tartják a 
Hangár Music Gardenben. Unger Já

nos, a csapat frontembere szerint a soproniak 
szeretik a metálzenét, ezért is működik már évek 
óta ez a sorozat. 

– Emlékszel arra, hogyan 
alakult meg az Innistrad 
hét éve? 

– Fél év zenélgetést kö-
vetően már volt egy hétda-
los műsorunk, amit nagyon 
szerettünk volna megmutat-
ni, először elsősorban a köze-
lebbi barátainknak. Szervez-
tünk egy koncertet, jobban 
mondva inkább egy „nyílt 
próbát”, amit meg sem hir-
dettünk. Ez a buli annyira jól 
sikerült, hogy tudtuk, ennek 
folytatása lesz, és érdemes 

koncertekben gondolkoz-
nunk. Ekkor döntöttük el, 
hogy ezután minden évben 
adunk Sopronban egy kon-
certet, ahová baráti zeneka-
rokat hívunk meg fellépni 
magunk mellé.

– Van igény erre a stí-
lusra?

– A soproniak szeretik a 
metálzenét, így a siker nem 
maradt el. Évről évre remek 
közönség előtt zenélhettünk, 
még a pandémia ideje alatt is 
jól sikerült a rendezvény.

– Idén milyen újdonság-
gal készül az Innistrad? 

– Itt mutatjuk be az új 
nagylemezünk teljes anyagát, 
ami szerintünk átkozottul jól 
sikerült. Az Elmúlás dalunk 
klipje az elmúlt napokban je-
lent meg. A kezdeti visszajel-
zések is azt a véleményünket 
igazolják, hogy a dal és a klip 
is fantasztikus lett.

– A soproni lesz a száza-
dik koncert, elképesztő…

– Számunkra is hihetet-
len, hogy már a századik fellé-
pésünk következik. Élveztük 
minden percét a sok nehézség 
ellenére. Ha újra kezdenénk, 

biztosan ugyanezt az utat vá-
lasztanánk. A tavaszi és őszi 
koncerteket úgy logisztikáz-
tuk, hogy a hazai közönsé-
günk előtt jubilálhassunk. 
Nagyon várjuk, és biztosak va-
gyunk benne, hogy a Hangár-
ban telt házas bulin fogunk 
ünnepelni. Ez az a buli, amit 
nem szabad kihagyni.

– Merre tovább?
– Ősszel folytatjuk kö-

zös országjáró turnénkat az 
Atomic együttessel. Régi vá-
gyunk teljesül, hiszen Er-
dély csodálatos városaiban 
is megmutatjuk az Innistrad 
muzsikát.

Sztárok itt és ott

HUMORSAROK
Szénási Ferenc (Széna) soproni  karikaturista  
alkotásai hétről hétre.

Századik koncertjére készül  a soproni zenekar

Erdélyben az Innistrad

A 7. Soproni Metal Invázión mutatja be új nagylemezét a soproni Innistrad, a buli október 7-én lesz a Hangárban.
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NŐI SAROK  – stílus, divat, praktikák 

A legújabb kozmetikai trendek
MADARÁSZ RÉKA

A csavargós, eseménydús nyár után beköszönt az ősz 
és lassacskán a tél, a nyugalom, a befelé fordulás idő-
szaka. Ilyenkor több időnk jut magunkra, így a bő-
rünk ápolására is jobban oda tudunk figyelni.

Léteznek kifejezetten olyan 
kozmetikai kezelések, amelyek-
kel érdemes megvárnunk azt az 
időszakot, amikor az UV-suga-
rak káros hatásaitól már kevés-
bé kell tartanunk. 

– A klasszikus bőrápolás 
mellett egyre nagyobb teret 
kapnak az úgynevezett high-
tech kezelések, amelyek vi-
szonylag tág intervallumot 
fednek le, ugyanis folyamatos 
a verseny mind a kezelésekhez 
használt gépek, mind pedig 
a hatóanyagok körében – tud-
tuk meg Mesterházy Márta koz-
metikusmestertől. – Bármelyik 
kezelés mellett is döntünk, fon-
tos, hogy azt bőrdiagnoszti-
ka előzze meg, illetve hogy az 

adott eljárást a neki megfelelő 
évszakban vegyük igénybe. 

Néhány ezek közül: alak-
formáláshoz, arcfiatalításhoz, 
izomfejlesztéshez egyaránt 
használható a biostimuláció, 
ami a biológiai és a fiziológiai 
folyamatokat serkenti azáltal, 
hogy a természetes izom-ösz-
szehúzódáshoz hasonló impul-
zusokat idéz elő.

– A HIFU fókuszált ultra-
hang, ami a bőr mélyebb réte-
geibe hatol – folytatta a szak-
ember. – A kezelt területen 
rövid időre, akár 65–85 fokra is 
megemeli a bőr hőmérsékletét, 
ezáltal roströvidülést eredmé-
nyez, így a mikrosérülések gyó-
gyulása után hosszú távon is 

feszesebb maradhat a bőrünk. 
Szintén feszesít a frakcionált 
rádiófrekvencia, melynek ener-
giája a kollagénrostokra hat. 
A hő- és fényenergiát is kihasz-
náló ELOS technológia szőr-
telenítésre, feszesítésre és 
bőrhibák enyhítésére is alkal-

mazható. Hatalmas divat most 
a LED-tech, ami a fény és a szí-
nek kedvező hatásaira épít: vö-
rös fényt használ például a vér-
keringés élénkítésére, kéket 
a faggyúmirigyek működésé-
nek szabályozására vagy ibo-
lyaszínt nyugtatásra. 

– Bármelyik kezelés mellett döntünk, fontos, hogy azt bőr-
diagnosztika előzze meg – hangsúlyozta Mesterházy Márta 
kozmetikusmester.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN

A SZENVEDÉLY ÉVADA

Várhelyi Áron több szerepben
Várhelyi Áron is a Soproni Petőfi Színház egyik új művésze. Ve-
le már találkozhatott a közönség az előző évadban, hiszen Hau-
mann Mátéval felváltva játszottak az Ájlávjú című előadásban. 
Áron A szenvedély évadában több szerepben is látható lesz. 
Játszik a Rómeó és Júliában, Az angyalok nem sírnak, A vén 
bakancsos és fia, a huszár és A pacsirta című darabokban is.

SOPRONI METAL INVÁZIÓ 2023:  Idén hetedik alkalommal 
rendezik meg a Soproni Metal Inváziót Sopronban, a Hangárban 
október 7-én. Idén is ellátogat az eseményre az Akela és az RPG 
együttes. Velük évek óta baráti kapcsolatot ápol az Innistrad. 
A metálbulin tiszteletét teszi a miskolci Atomic is, amely 40 éves 
banda. A Metal Invázión fellép még a Killersick, egy rendkívül fia-
tal és tehetséges soproni formáció.


